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Protokół z posiedzenia  

Komisji Rewizyjnej  

z dnia 11 października 2012 r. 

 

Posiedzenie Komisji rozpoczął o godzinie 9.05 Przewodniczący komisji Jan Rajchelt, 

który powitał członków komisji oraz panią Mirosławę Radzimską. 

Obecni byli: 

Jan Rajchelt 

Sławomir Urbaniak 

Aleksandra Wojciechowska 

Krzysztof Świątczak 

Tadeusz Lammel 

Mirosława Radzimska – Kierownik OPS 

 

Temat posiedzenia : 

 Kontrola finansowa Ośrodka Pomocy Społecznej oraz kontrola wydatkowania środków 

przez Gminą Komisje Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych w aspekcie realizacji 

gminnego programu rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii. 

 

Członkowie  komisji otrzymali od p. Radzimskiej  zestawienie dotyczące finansów Ośrodka 

Pomocy Społecznej. Po zapoznaniu się z dokumentami członkowie komisji poprosili o  

wyjaśnienia.  

Radny Rajchelt zapytał o kwoty przeznaczane na osoby znajdujące się w domach 

opieki społecznej -  stwierdził, że są to bardzo duże sumy -  za 6 osób ok. 150 tys. zł.  

Pani Radzimska odpowiedziała, że koszty utrzymania pensjonariuszy są bardzo 

wysokie, a że z reguły są to osoby biedne lub nawet bezdomne to gmina zobowiązana jest 

zapewnić im zakwaterowanie w takim ośrodku.   

Radny Rajchelt zapytał o  to czy w tych ośrodkach przebywają tylko dorośli czy są 

również dzieci?   

Pani kierownik odpowiedziała, że jest jedno dziecko i 5 osób dorosłych, z czego jedna 

osoba dorosła była bezdomna, poinformowała również o tym, że OPS w Kleszczewie pamięta 

przebywających tam  mieszkańcach, zawożone są paczki okolicznościowe z okazji świąt oraz 

odwiedziny u pensjonariuszy z terenu Gminy. 

Radny Rajchelt pytał czy na terenie Gminy znajdują się rodziny zastępcze?  
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Pani Radzimska odpowiedziała, że owszem występuje taka sytuacja, w tym przypadku  

rodziną zastępczą ustanowioną do opieki nad dziećmi jest babcia, tak więc jest to rodzina 

biologiczna. Wypłacamy rodzinom zastępczym zasiłki tj. 660 zł.  

Radny Rajchelt pytał skąd znajdują się na to pieniądze w budżecie?  

Pani Radzimska odpowiedziała, że są to kwoty uwzględnione przez Wójta w budżecie 

Gminy, zgodnie z ustawą. 

Radny Urbaniak pytał  czego dotyczy  kwota 16 tys. w paragrafie wspieranie rodzin – 

umowy zlecenie? 

Pani Radzimska odpowiedziała, że chodzi tutaj o opłacanie asystenta rodziny. Osoba 

ta zatrudniana jest na umowę zlecenie, poza tym pracownik ten odbywał szkolenie 

finansowane przez Unię  Europejską. 

Radny Świątczak zapytał kto finansuje rodziny zastępcze?  

Pani Radzimska odpowiedziała, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie, w którym 

zarówno odbywają się szkolenia dla rodzin, ale również z centrum przekazywane są 

pieniądze. Jeżeli chodzi o kwestie dofinansowania to rodzina spokrewniona otrzymuje 

wsparcie finansowe w wysokości 660 zł, natomiast rodzina niespokrewniona w wysokości 

1000 zł. Jeżeli jednak dzieci posiadają alimenty lub rentę to dofinansowanie wynosi jedynie 

50% tej kwoty. 

Radny Świątczak pytał w jaki sposób weryfikuje się osoby, które chcą zostać rodziną 

zastępczą ?  

Pani Radzimska odpowiedziała, że rodzina taka przechodzi serie badań 

psychologicznych, spotkania z pracownikami i urzędnikami, jednakże wiadomo ze czasem 

trudno jest wykryć niektóre sprawy i zdarzają się przypadki przekazywania dzieci do 

niewłaściwych osób. 

  Radny Rajchelt pytał czy łatwiej przekazać dzieci rodzinie biologicznej spokrewnionej 

z dzieckiem?  

Pani Radzimska odpowiedziała, że oczywiście tak,  takie osoby brane są pod uwagę w 

pierwszej kolejności.  

Radny Świątczak zapytał o konkurs przedstawiony w zestawieniu?  

Pani Radzimska odpowiedziała, że chodzi o konkurs na asystenta rodziny, ogłoszony 

przez ministerstwo, OPS wziął w nim udział i dostał dofinansowanie 30,000 zł. Asystent 

rodziny ma pod opieką kilka rodzin, organizuje czas dzieciom i dorosłym pomaga w życiu 

codziennym.  

Radni pytali również, kto  dokonuje  wyboru  programów  i konkursów?  
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Pani kierownik odpowiedziała że OPS wybiera takie projekty, które potrzebne są 

mieszkańcom. 

Radny Urbaniak zapytał jak wygląda wykorzystanie funduszy na dzień dzisiejszy? 

Pani Radzimska odpowiedziała, że wykonanie budżetu wynosi 70%.  

Radny Urbaniak pytał czy w przyszłym roku również będzie realizowany program 

„Nie bój się nie lękaj- wypłyń na głębię”?  

Pani kierownik odpowiedziała, że oczywiście będzie kolejna edycja, widać bowiem 

jak bardzo projekt ten pomaga mieszkańcom Gminy.  

Radny Świątczak pytał czym spowodowane są tak duże różnice pomiędzy planem, a 

wykonaniem budżetu? 

Pani Radzimska odpowiedziała, że zmniejszyła się liczba rodzin uprawnionych do tego 

rodzaju świadczeń. 

Pani Radzimska – sekretarz Gminnej Komisji Rozwiązywania  Problemów 

Alkoholowych przedstawiła członkom komisji informację wydatkowania środków przez 

Gminą Komisje Rozwiązywania  Problemów Alkoholowych w aspekcie realizacji gminnego 

programu rozwiązywania problemów alkoholowych oraz gminnego programu 

przeciwdziałania narkomanii. 

Radny Rajchelt zapytał czy w trakcie „Akcji lato” przeprowadzano pogadanki z 

młodzieżą na temat uzależnień?  

Pani Radzimska odpowiedział, że owszem takie pogadanki były przeprowadzone. 

Radny Świątczak pytał czy  komisja alkoholowa otrzymuje sygnały dotyczące 

pojawiania się narkotyków. 

Pani Radzimska odpowiedziała, że owszem było kilka sytuacji, na chwile obecną 

takich informacji nie ma.  

Radny Rajchelt pytał jaki jest procent wykonania budżetu przez komisję ?  

Pani Radzimska odpowiedziała, że wynosi on 80%.  

Radny Świątczak zapytał z jakich funduszy organizowany jest „Dzień Seniora”? 

Pani Radzimska  odpowiedziała, że środki pochodzą z Urzędu Gminy, OPS- u, GOKiS- u-  

całość wyniesie ok. 13. 000 zł  z czego  4300 zł opłata za  artystów z Teatru Muzycznego. 

Radny Urbaniak pytał dlaczego w zestawieniu wydatków jest opinia biegłego 

sądowego?  

Pani kierownik odpowiedziała, że w każdym momencie, gdy osoba uzależniona  

kierowana jest na leczenie musi być taka opinia. 

Radny Świątczak zapytał czy dochody komisji nie mogłyby być większe, skoro opłaty 

za alkohol oraz jego sprzedaż jest dosyć duża?  
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Pani kierownik odpowiedziała, że nie zależy to od niej.  

Radny Urbaniak pytał co składa się na wynagrodzenia bezosobowe?  

Pani Radzimska odpowiedziała, że chodzi tutaj o umowy zlecenie, na które 

zatrudniano opiekunów „Akcji lato”. 

Radny Rajchelt pytał czy nad Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów 

alkoholowych jest organ nadrzędny?  

Pani Radzimska odpowiedziała, że sprawozdania przekazywane są do Państwowej 

Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, a RIO sprawdza finanse. 

Przewodniczący zakończył posiedzenie komisji o godzinie 11.15. 

 

Protokołowała 

Anita Pawlińska 

 

Przewodniczący Komisji : Jan Rajchelt  ………………………….. 

Członkowie Komisji:  Sławomir Urbaniak  ………………………….. 

                                 Krzysztof Świątczak  …………………………. 

                                 Tadeusz Lammel  ………………………….. 

                                 Aleksandra Wojciechowska …………………………. 


